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توپ پر تلویزیون
 علیه مذاکرات هسته ای

حتی در پایان این ســریال این گونه بیان شد 
که دولت جلوی پخش آن را گرفته اســت، اما 
حسام الدین آشنا، مشــاور رئیس جمهوری، در 
توییتی نوشــت: « صریح باشــید و بازی نکنید؛ 
بگویید چه کســی؛ از کجا و چه زمانی؛ درباره 
سانســور یا ممانعت از پخــش کدام بخش از 
کدام سریال بر چه قسمتی از صداوسیما فشار 
آورده  اســت.  آیا صداوســیما اساسا نقشی در 
تولید یا پخش این ســریال داشــته  اســت؟». 
محمدجــواد ظریــف نیــز در واکنــش به این 
ســریال گفته بود این ســریال پیش از اینکه به 
او ضرر بزند، به سیاســت خارجی کشور ضربه 
وارد کرده و بســتر بی اعتمــادی را ایجاد کرده 
است. او درباره اینکه چرا از این سریال شکایت 
نکرده است، عنوان کرده بود: «به اندازه کافی 
گرفتاری دارم و می دانــم نتیجه ای ندارد. من 
نمی خواهم بیش از این خودم را گرفتار کنم».

شــبکه سه ســیما اما تقابل با ظریف و تیم 
مذاکره کننده را از سال ۹۸ شروع کرده بود. در 
خرداد آن سال، سریال «گاندو» که به ماجرای 
بازداشت «جیسون رضائیان»، خبرنگار ایرانی-
آمریکایی واشنگتن پســت می پرداخت، پخش 
شد. این ســریال قصد داشت وزارت خارجه و 
دولت دوازدهم را درخصوص امور جاسوسی 
صورت گرفتــه بی اطلاع نشــان دهــد. در آن 
سریال، شــخصیتی حضور داشت که از لحاظ 
ظاهر شــباهت زیادی بــه محمدجواد ظریف 
داشــت، اما در برابــر اتفاقــات صورت گرفته 
منفعــل بود. وزیر خارجــه در همان روزها در 
واکنش به این مطلب که فردی در سریال گاندو 
به شما شبیه است، گفته بود من کلا تلویزیون 
را نگاه نمی کنم. ســخنگوی وزارت خارجه نیز 
درباره این ســریال گفته بود: «ما مانده ایم چه 
بگوییم. آنچه درباره وزیر امور خارجه و ســایر 
همکاران پخش می شــود، چندان با واقعیت 
همخوانی ندارد و اسناد مکاتبات و همکاری ها 
موجود اســت و اگر می خواستند اسناد را ارائه 

می دادیم تا سریال واقعی تر شود».
شبکه سه، چند روز بعد از پایان این سریال، 
مســتند «داســتان اتم» را پخش و سعی کرد 
اقدامات دولــت و وزارت خارجه درخصوص 
به سرانجام رســیدن برجام را زیر سؤال ببرد و 
اقدامات آنان را در تقابل با راهبرد مقام معظم 
رهبری نشــان دهد. علی مطهری، نماینده آن 
روزهــای تهــران در مجلــس، در واکنش به 
این مستند نوشــته بود: «مســتند داستان اتم 
بــا زیرکی مذاکره کنندگان برجــام را یک طرف 
قــرار داد و مقام رهبری را طــرف دیگر؛ گویی 
مذاکره کنندگان راه خودشــان را می رفته اند و 
رهبری هم راه دیگری داشته اند. این در حالی 
اســت که شــروع مذاکرات و محتــوای آن و 
امضای برجام همه بــا نظر مقام رهبری بوده 

است و نباید حساب ایشان را جدا کرد».
۳ پله تا احیای برجام

روحانی روز گذشته در جلسه هیئت دولت 
به دفــاع از برجام و تیم مذاکره کننده پرداخت 
و گفت: «امــروز همه می داننــد راه حل برای 
معضل هسته ای ایران، اجرای توافق هسته ای 
اســت و این موضــوع بــرای ۱+۴، ۱+۵، اروپا، 
منطقه و همه روشن شده است که باید توافق 
به خوبی اجرا شــود». او خواهان اجرائی شدن 
عین ســند برجام شــد و عنوان کــرد: «نه یک 
کلمــه زیاد و نه یک کلمه کم. ما زیاده خواهی 
نمی کنیم، البته طلب هایــی هم در این زمینه 
داریم که بعدا مطــرح می کنیم». او همچنین 
گفت: «بــرای احیــای برجام ســه پله وجود 
دارد؛ اولی رفع تحریم کامل است که بر عهده 
است  راســتی آزمایی  دومی  آمریکایی هاست. 
که مــا برنامه ریزی کرده ایم و در زمان کوتاهی 
می توانیم آن را انجام دهیم و سومی بازگشت 
به توافق برجام اســت که ما آن را دقیقا اجرا 
و عمل می کنیم. امیدواریم در قدم های بعدی 
در ۱+۵ صداقت، جدیت و حل ســریع مسئله 
را حــس کنیــم و ببینیم. البته ایــن روند نباید 
طولانی شــود، بلکه در مــدت کوتاهی باید به 

آن برسیم».
آن قدر بگویید که خسته شوید

روحانی به انتخابات ریاســت جمهوری که 
دو ماه دیگر برگزار می شــود نیز اشــاره کرد و 
گفت: «در موضوع هســته ای، واکسن، مقابله 
با کرونا، معیشــت مردم و تولید هیچ نظری به 
انتخابات نداریم که نتیجــه انتخابات چگونه 
اســت. حتی اگر مثلا انتخابــات به جای ۱۴۰۰ 
در ســال ۱۴۰۱ بود، ما باز هم ایــن اقدامات را 
بــا قدرت انجــام می دادیم؛ چرا کــه اگر مردم 
خوشحال باشــند و احساس بهتری در شرایط 
زندگی خود داشــته باشند، با نشاط بیشتری در 
انتخابات شرکت می کنند. ما انتخابات پرشوری 
می خواهیــم و این وظیفه ماســت و برای این 
کار یــک ثانیه هــم وقت تلــف نمی کنیم. به 
حــرف این جناح و آن جناح هم توجه نداریم. 
این قدر بگویید تا خسته شوید. در این میان اگر 
کســی می خواهد در انتخابات شــرکت کند و 
می خواهد در این راه سنگ بیندازد و مانع رفع 
تحریم شــود، بداند مردم بــه او رأی نخواهند 

داد».

مجلس این روزها به ســتاد انتخاباتی اصولگرایان تبدیل شده است. 
شــاید تعطیلــی دو هفته ای هم در راســتای این بوده کــه نمایندگان به 
وظایف انتخاباتی ۱۴۰۰خود برســند! به جز دو نماینده عضو هیئت رئیسه 
که رســما اعلام نامــزدی کرده اند و رئیس مجلس کــه در مظان نامزی 
است، از آن سو ۲۲۰ نماینده هم در حمایت از رئیسی نامه امضا کرده اند.
انتخابــات کنش میان اصولگرایان را هــم تحت تأثیر خود قرار داده 
اســت؛ تا جایی که به نظر می رسد ماه عســل جبهه پایداری و قالیباف، 
زودتر از آنچه تصور می شد به پایان رسید. صلح یک ساله بعد از تقسیم 
مناســب در مجلس و ظاهرا راضی شــدن هر دو جریان، با نزدیک شدن 
به انتخابات ۱۴۰۰ شــکننده تر از همیشــه به نظر می رســد؛ جریانی که 
حتــی حاضر نبود قالیبــاف را در فهرســت اصولگرایان تهــران ببیند، 
یکــی از اعضایش شــروع به افشــاگری علیه نــادران و قالیباف درباره 
دستکاری در ارقام بودجه بعد از تصویب در صحن مجلس کرده است؛ 
افشاگری ای که گرچه ظاهرا پرده برداری از یک رانت با هدف شفافیت و 
فسادستیزی است، اما حتما لایه های پنهان مهم تری هم دارد که انگیزه 
این افشاگری بوده اســت. اگر اختلاف ها بین دو جریان جبهه پایداری و 
قالیباف ریشــه قدیمی نداشــت و موعد انتخابات هم نبود، شاید اصلا 
ماجرا علنی هم نمی شــد یــا حداقل تلاش می شــد در همان مجلس 
حل وفصل شــود، بدون اینکه چیزی بیرون درز کند. خضریان در حالی 
قالیباف و نادران را متهم کرده که نادران در ماجرای انتصاب بذرپاش به 
ریاست دیوان محاسبات از منتقدان قالیباف و حامیان بذرپاش و به طور 
مشــخص جبهه پایداری بود که مدعی بودند مدارک بذرپاش مشکلی 
ندارد. تاکنون فقط یک عضو دیگر مجلس به ادعای خضریان در همان 
توییتر پاســخ داده و نه قالیباف و نه نادران که نامه خضریان خطاب به 
آنهاســت، چیزی نگفته اند. علی خضریان، عضو کمیسیون اصل ۹۰، در 
توییتر مدعی تغییرات گســترده ارقام و اعــداد پس از رأی گیری بودجه 
در صحن مجلس شده اســت و در نامه ای خطاب به نادران و قالیباف 
گفتــه که این رانــت و تخلف بزرگ را پیگیری می کنــد. توانگر، نماینده 
تهران در مجلس، ادعای خضریان را انتخاباتی دانســته و توییت کرده: 

«آقــای صادق محصولی، دبیرکل محترم حــزب پایداری! ظاهرا تمایل 
داریــد در انتخابات ریاســت جمهوری ۱۴۰۰ نقش فعــال ایفا کنید. به 
نمایندگان همراه خود در مجلس تفهیم کنید که مسیر پاستور از تخریب 

ناجوانمردانه بهارستان نمی گذرد».
مجلس حامی رئیسی

هم زمــان در کش وقــوس آمــدن یا نیامــدن ابراهیم رئیســی ، جواد 
کریمی قدوسی در حساب کاربری اش در توییتر نوشت: «قاطبه نمایندگان 
مجلس شــورای اســلامی با ۲۲۰ امضا ذیل نامه ای بــه محضر آیت االله 
رئیسی در این نقطه عطف تاریخ انقلاب اسلامی از ایشان برای نامزدشدن 
در انتخابات ۱۴۰۰ریاســت جمهوری دعوت به عمل آوردند». در حالی که 
شــورای وحدت اصولگرایان هم اعلام کرده گزینه نخســت آنها رئیسی 
اســت، اما صادق کوشکی، فعال سیاســی اصولگرا، با اشــاره به اینکه 
«ممکن است جناح اصولگرا روی قالیباف اجماع کند»، گفته است: «من 
درباره کاندیداتوری آقای رئیســی فکر می کنم که ایشان شخصا تصمیم 
درســتی گرفته و قصــد کاندیداتوری ندارد. به نظر من آقای رئیســی این 
مســئله را خوب درک کرده و بعید می دانم شخصا مایل به کاندیداتوری 
باشد. کما اینکه نشــانه ای هم از تمایل ایشان مشاهده نکرده ایم. به نظر 

مــن حتی این اصــراری که برخی بــه کاندیداتوری آقای رئیســی دارند، 
مشــکوک اســت. به نظر می رســد برخی از رویه مبارزه با فســاد در قوه 
قضائیه خوشــحال نبوده و ترجیح می دهند ایشان از این قوه خارج شده 

و به قوه مجریه برود».
بادامچیان: شورای وحدت بخواهد کناره گیری می کنم

ایــن روزها تعداد اصولگرایانی که احســاس تکلیــف می کنند برای 
انتخابات ۱۴۰۰ نامزد شوند، دارد از یک اتوبوس هم فراتر می رود. عبارت 
اتوبوس نامزدها را عزت االله ضرغامــی در کنایه به تعدد چهره هایی که 
قصد ورود به انتخابات ریاســت جمهوری را دارند، بــه زبان آورده بود؛ 
آن هم درحالی که خودش مسافر این اتوبوس است. در تازه ترین خبر، روز 
گذشــته مؤتلفه هم نامزد حزبی  خود را به شورای وحدت اعلام کرد. از 
تیم پنج نفره نامزدهای در تراز ریاست جمهوری حزب مؤتلفه اسلامی به 
ادعای خودشان، یک نفر یعنی اسدالله بادامچیان به فینال راه یافته است. 
رئیس حزب مؤتلفه در نشســت خبری دیروز، خودش را به عنوان نامزد 
انتخابات ریاست جمهوری ۱۴۰۰ معرفی کرد. این حزب قبلا در بیانیه ای 
گفته بود تیم نامزدهای ما شــامل «بادامچیان»، «میرسلیم»، «نیکنام»، 
«انواری» و «ترقی» اســت. این در حالی اســت کــه حزب مؤتلفه عضو 
شــورای وحدت اصولگرایان اســت. درحالی که این شورا اخیرا از ۱۰ نفر 
به عنوان نامزدهای بالقوه ریاســت جمهوری نام برده، اما نام بادامچیان 
یــا دیگر اعضای مؤتلفه در میان این ۱۰ نفر به چشــم نمی خورد. اگرچه 
متکی گفته بود امکان اضافه شــدن به این لیست وجود دارد. بادامچیان 
در همین باره گفته که شورای وحدت مانع نامزدی کسی نیست و حزب 
منعی در معرفی افراد ندارد و شــاید شــورای وحدت روی نامزد حزب 
مؤتلفــه ائتلاف کرد. به گفته بادامچیان، شــورای وحــدت به آنها گفته 
چون پنــج نفر را معرفی کرده اید، یک نفر را انتخاب کنید تا به شــورای 
وحدت دعوت کنیم و من یعنی بادامچیان دعوت شــدم. مسلما خودم 
اعلام نامزدی می کنم، اما اگر شورای وحدت بخواهد کناره گیری می کنم. 
در جهت بررســی باید دید از بین نامزدها چه فردی بیشتر درخور توجه 

است و می تواند مشکلات سنگین را رفع کند.

شــرق: معاون قضائی دیوان عدالت اداری مجموع 
رســیدگی در هیئت عمومی و هیئت های هشت گانه 
تخصصی دیــوان عدالت اداری در پنج ســال اخیر 
را بیــش از انتظار توصیف کــرد و گفت: هزارو ۶۵۰ 
مصوبه دولتی و نهادهای حاکمیتی به علت مغایرت 
با شــرع و قانون یا خروج از حــدود اختیارات ابطال 

شده است.
دیوان عدالت اداری، مرجع دادخوهی و رسیدگی 
به شــکایات و اعتراضات مردم نسبت به مأموران یا 
واحدها یا آیین نامه های دولتی و احقاق حقوق آنها، 
زیــر نظر قوه قضائیه اســت. مرجعی کــه می تواند 
مصوبــات دولتی را که ناقض حقوق مردم باشــند، 
ابطال می کند. گســتره فعالیت دیوان عدالت اداری 
شامل آیین نامه ها و دیگر نظامات و مقررات دولتی و 
شــهرداری ها از دیدگاه مخالفت مدون آنها با قانون 
و احقاق حقوق اشــخاص در مواردی که تصمیمات 
یا اقدامات یا مقررات مذکــور به علت خلاف قانون 
بــودن یا عدم صلاحیــت مرجع مربوط یــا تجاوز یا 
سوء اســتفاده از اختیارات یا تخلف در اجرای قوانین 
و مقررات یا خــودداری از انجــام دادن وظایفی که 

موجب تضییع حقوق اشخاص می شود.
میزان ابطال این مصوبات نشان از قانون گریزی در 
سیستم اداری دارد و از این بابت افزایش آمار ابطال 

مصوبات مورد توجه ویژه است.
در همین زمینه رضا فضل زرندی، معاون قضائی 
در امور توسعه و مدیریت منابع دیوان عدالت اداری، 
در مراســم تکریــم و معارفه رئیس دیــوان عدالت 
اداری، گفــت: کاهش اطاله دادرســی، اتقــان آرا، 
پیشگیری از تشکیل پرونده، الکترونیکی کردن فرایند 
رسیدگی ها و تکریم ارباب رجوع، اجرای پروژه آرشیو 
الکترونیکی بیــش از دو میلیون پرونده های موجود 
در بایگانــی، اجرای برنامه های آموزشــی گســترده 
بــرای ارتقای دانش و مهــارت کادر قضائی، اصلاح 
و تخصصی کردن معاونت ها،  تشــکیلاتی  ســاختار 
آسیب شناسی قوانین شــکایت زا و پیگیری های لازم 
به منظــور اصلاح آنهــا، ارائه پیشــنهادهای متعدد 
در راســتای اصلاح قانون مدیریت خدمات کشوری 
و حضور مؤثر در کمیســیون های مجلس شــورای 
اســلامی برای پیگیری اصلاح قوانین و انعقاد اسناد 
همکاری و تفاهم نامه با دانشــگاه ها و مراکز علمی 
کشور از مهم ترین ســرفصل های مهم تحول در پنج 

سال اخیر بوده است.
او افزود: میــزان نرخ رشــد ورودی پرونده ها در 
شــعب بدوی از ســال ۹۵ به ۹۶، ۲۱ درصد افزایش 
ورودی داشــته اســت که این رقم در مدت مشــابه 
ســال ۹۸ به سال ۹۹، ۹/۳ درصد است که این نشان 
از کاهش چشــمگیر نــرخ ورودی پرونده ها اســت. 
همچنیــن در شــعب تجدیدنظر نرخ رشــد ورودی 

پرونده ها از ســال ۹۵ به ۹۶ معادل ۲۰ درصد است 
که این رقم در مدت مشــابه سال ۹۸ به ۹۹ به عدد 

۷/۴ درصد رسیده است.
فضل زرنــدی با تأکید بر اینکه در دوره پنج ســاله 
گذشــته با وجود کمبود قاضی، بیش از یک میلیون و 
۱۶۷ هزار پرونده رســیدگی و مختومه شــده است، 
گفت: میزان پرونده های مختومه شــده شعب بدوی 
در سال ۹۵، به تعداد ۱۰۷ هزار و ۶۱۴ فقره بوده است 
و این رقم در ســال گذشــته ۱۷۷ هــزار و ۵۳۶ فقره 
اســت. همچنین در شعب تجدید نظر در سال ۹۵ به 
تعداد ۵۳ هزار و ۲۳۷ فقره مختومه شده است و این 
رقم در مدت مشــابه سال ۹۹ به عدد ۸۲ هزار و ۸۴۵ 

فقره رسیده است.
او افــزود: ورودی پرونده ها در هیئت عمومی در 
ســال ۹۵ به میزان هزار و ۴۱۲ فقره بوده است که از 
این تعداد هزار و ۵۶۸ پرونده مختومه شــده است و 
در سال گذشته تعداد دو هزار و ۳۷۲ پرونده به هیئت 
عمومی وارد شــده اســت که هزار و ۹۵۱ فقره از آن 

مختومه شده است.
معاون توســعه و مدیریت منابــع دیوان عدالت 
اداری بــه مجموع تدابیر و اقدامات صورت گرفته در 
پنج سال گذشته به منظور رسیدگی و مختومه کردن 
پرونده ها اشــاره کرد و گفت: ایــن اقدامات منجر به 
کاهش نســبی موجودی پرونده ها در دیوان عدالت 
اداری شده است؛ به نحوی که در این روند، موجودی 
شعب بدوی به میزان ۲۶ درصد و شعب تجدیدنظر 
به میزان ۶۲ درصد و در مجموع به نسبت سال ۹۵، 
آمار پرونده های مانده در شــعب ۳۷ درصد کاهش 
داشــته است. معاون توسعه و مدیریت منابع دیوان 
عدالــت اداری کاهش اطالــه دادرســی را یکی از 
مهم ترین برنامه های دیوان در پنج ساله اخیر دانست 
و افزود: متوسط زمان رسیدگی در سال ۹۵ در شعب 
بدوی ۲۵۹ روز بوده اســت که در ســال ۹۹ این رقم 
به ۱۳۰ رســیده است. همچنین در شعب تجدیدنظر 
متوســط زمان رسیدگی در ســال ۹۵، ۲۱۵ روز بوده 
است که این رقم در سال ۹۹ به ۷۵ روز رسیده است.
فضل زرنــدی در پایان به ارتقــای کیفیت و اتقان 
رســیدگی به پرونده ها در دیوان عدالت اداری اشاره 
کــرد و گفــت: ماهانه به طور متوســط بیش از ۳۰۰ 
فقره پرونده به شــعب دیوان ارجاع می شود و مورد 
رسیدگی قرار می گیرد و با اقدامات صورت گرفته که 
مهم ترین آن ایجاد ســامانه ســاعد (رأی صحیح)، 
شناسایی ســریع آرای متعارض و صدور رأی وحدت 
رویه توانســته به ارتقای کیفیت آرای صادره کمک 
بســزایی داشــته باشــد؛ به طوری که هیئت عمومی 
دیوان عدالت اداری در سال گذشته، ۹۵ رأی وحدت 
رویــه صادر کرده اســت که این مهــم در نوع خود 

بی سابقه است. 

ابطال ۱۶۵۰ مصوبه دولتی و نهادهای حاکمیتی در ۵ سال
گزارش دیوان عدالت از قانون گریزى نهادهاى حاکمیتى
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این روزهای اصولگرایان در پارلمان
جواد امام:محمدرضا خاتمی مجلس قانون گذاری یا ستاد انتخاباتی؟

ظرفیت اصلاح طلبان پس از 
گزینه های حذفی است

برنا: جواد امام درباره احتمال اجماع بر ســر  �
محمدجــواد ظریــف گفت: ظریف یــک ظرفیت 
اســت و از ســوی جبهه اصلاحات به عنوان یک 
ظرفیت به جامعه معرفی می شود؛ ولی درنهایت 
کســی که بایــد بپذیرد، شــخص ظریف اســت. 
دوستان تلاش خود را انجام می دهند، اما اصل بر 
این است که خود شخص بپذیرد». او اضافه کرد: 
«ما دو نفر از شخصیت ها را به عنوان کاندیداهای 
حداکثری پذیرفتــه بودیم که یکی محمد خاتمی 
و دیگری سید حسن خمینی بود. من فکر می کنم 
کاندیداهــای بعدی بــا فاصله از اینها هســتند؛ 
اینکه فکر کنیم جایگزین اینها هستند، نه این طور 
نیســت». امام افزود: «ما هنوز با کاندیداهایی که 
احســاس کنند آمادگی دارند و اقبال عمومی به 
آنهــا وجــود دارد، روبه رو نشــده ایم. این یکی از 
خسارت های بزرگی است که متوجه کشور و نظام 
شده اســت. انتخابات باید مفهوم واقعی خود را 
پیــدا کند و ما باید فرصت هایــی را فراهم کنیم و 
اگر انتخابات پر شور می خواهیم، باید به لوازمش 
هم تن بدهیم». این فعال سیاســی اصلاح طلب 
بیان کرد: «ما در شــعارهایمان از انتخابات پرشور 
و حداکثری حــرف می زنیم. تنها یــک انتخابات 
جــدی  می تواند تهدیــدات را از کشــور دور کند؛ 
ولی عملا هیــچ فضایی را نمی بینیم که مقدمات 
انتخاباتی پرشــور را فراهم کند. ظواهر امر درباره 
شــورای نگهبان نشــان می دهد که فضا، فضای 
۹۸ اســت و تغییری حس نمی کنیــم». او اظهار 
کرد: «جایگاه زنان، جایگاهی پر اهمیت اســت و 
حتما حضــور زنان تأثیر خود را خواهد داشــت. 
زنان شایسته زیادی داریم، اما فراهم شدن امکان 
حضور آنان اهمیت دارد. من بعید می دانم حتی 
این امــکان را در اختیار زنان قرار بدهند، اما برای 
مثال شــهیندخت مولاوردی از ظرفیت های زنان 
در این عرصه اســت». این عضو نهاد اجماع ســاز 
در پایان گفت: «دســتور کار جبهه اصلاحات از این 
هفته وارد مصادیق می شــود و قطعا در دســتور 
کار، معرفی زنان و مــردان توانمند قرار می گیرد و 
حتما ضرورت دارد در این عرصه به زنان پرداخته 
شود... در نهایت در حال حاضر محمدرضا خاتمی 
از ظرفیت هــای اصلاح طلبان پــس از گزینه های 

حذفی است».

دیروز ســیدکاظم دلخوش اباتری، نماینده صومعه سرا در مجلس و دو، 
ســه نماینده دیگر به عملکرد زاکانی در مرکز پژوهش های مجلس اعتراض 
کردند. دلخوش گفت: در یک سال گذشته تاکنون هیچ اطلاعاتی از این مرکز 
دریافت نکرده ایم. مرکز پژوهش های مجلس تاکنون تنها اطلاعات سوخته 
را در اختیــار نمایندگان قرار داده اســت. من به عنوان یک نماینده بیشــترین 
مراجعات را به مرکز پژوهش های مجلس داشته ام، اما هر چه به آنجا ارائه 
کرده ام، تنها روی زمین باقی مانده اســت. بسیاری از احکام و جداول بودجه 
ســال ۱۴۰۰ بعد از تصویب در مجلس از سوی نمایندگان تغییر پیدا کرده که 

مرکز پژوهش ها باید به این موضوع رسیدگی کند.
او با اشــاره به تغییر نیروهای کارشــناس در مرکز پژوهش های مجلس 

اظهــار کرد: این مرکز باید قبل از هرگونه تغییر از هیئت امنا و رئیس مجلس 
اجازه لازم را اخذ کند. بنده می خواهم به عنوان یک نماینده از کار کارشناسی 
مرکز اســتفاده کنم، اما اکنون با وجود تغییرات هیچ کدام از کارشناســان را 
نمی شناســم و حتی معاونت اقتصادی این مرکــز هم که قبلا به ما معرفی 
شده بود، تغییر یافته و به نوعی حذف نخبگان در مرکز پژوهش ها انجام شده 
اســت. دلخوش همچنین درباره محل قرارگیری مرکز پژوهش های مجلس 
در مقابل پارک نیاوران گفت: جای آقایان در بالای شــهر اســت، بنابراین ما 
چگونه باید به آنها دسترسی داشته باشیم. این مرکز باید در کنار مجلس در 
بهارســتان قرار گیرد تا نمایندگان به خوبی از نظرات کارشناسی آنها استفاده 
کنند. نماینده تربت حیدریه هم خطاب به زاکانی گفت: در یک ســال گذشته 

ماده ۱۴۲ آیین نامه داخلی برای کدام یک از مســائل مهم کشور انجام شد؟ از 
آقای زاکانی تشکر می کنیم برای اینکه در قم به دنبال این هستند که در حوزه 
مسائل اسلامی گروه هایی را تشکیل دهند، اما وقتی مرکزی قانونی وجود دارد 
که افراد فرهیخته ای در آنجا مشغول هستند، چرا اصرار به نهادسازی داریم، 
نیاز است نهادهای موجود تقویت شــوند. زنگنه افزود: زیاد کارکردن خوب 
نیســت و مقام معظم رهبری در این رابطه فرمودند مردی و کاری، مرکزی و 
کاری. مرکز پژوهش های مجلس به این منظور تشکیل شده که نمایندگان و 
کمیسیون ها را از لحاظ اطلاعات علمی تقویت کند، اما متأسفانه این امر مهم 
در مرکز کنار گذاشته شده است. اینکه در حوزه های انتخابیه مسئله چیست، 

چه ربطی به مرکز پژوهش ها دارد.

حمله نمایندگان به زاکانى به علت حذف نخبگان از مرکز پژوهش هاى مجلس


